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Protokół nr XLIV/22 

 z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

odbytej w dniu 31 marca 2022 r. 

 

Sesja rozpoczęła się o godz. 14:00 i trwała do godz. 20:35. 

Obrady sesji odbyły się w trybie zdalnym za pośrednictwem systemu 

wideokonferencyjnego Microsoft Teams oraz w sali obrad Urzędu Miasta Kędzierzyn-

Koźle przy ul. Grzegorza Piramowicza 32 w Kędzierzynie-Koźlu (pokój nr 229). 

Obrady prowadził Ireneusz Wiśniewski Przewodniczący Rady Miasta Kędzierzyn-

Koźle. 

Ad 1. 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miasta Ireneusz Wiśniewski. Po 

przywitaniu wszystkich uczestniczących w obradach oraz zaproszonych gości: 

Panią Elżbietę Karelus-Jakóbowską - Naczelnika Działu Handlowo-Ekonomicznego 

Opolskiego Zakładu POLREGIO S.A., 

Panią Emilię Szkudlarz – Dyrektora Biura Strategii Centrala PKP Polskie Linie 

Kolejowe S.A., 

Panią Iwonę Wacławiak – Naczelnika Wydziału ds. współpracy społecznej  

i samorządowej Biuro Strategii Centrala PKP Polskie Linie Kolejowe S.A., 

Pana Szymona Grygiel –  Naczelnika Wydziału Spraw Międzynarodowych i Strategii 

Departamentu Kolejnictwa Ministerstwo Infrastruktury w Warszawie, 

Pana Sylwestra Brząkałę - Dyrektora Opolskiego Zakładu POLREGIO S.A., 

Pana Marka Rudzianiec – zastępcę Dyrektora Biura Rozkładu Jazdy i Produktów 

PKP Intercity S.A., 

Pana Jacka Grzyba – Naczelnik Wydziału Planowania Oferty i Zestawień Składów 

PKP Intercity S.A., 

Panią Brygidę Kolendę-Łabuś – radną Sejmiku Województwa Opolskiego, 

Pana Roberta Węgrzyna – radnego Sejmiku Województwa Opolskiego,  

na podstawie danych o zarejestrowaniu (zalogowaniu) się radnych w elektronicznym 

systemie rejestracji i ustalania wyników głosowania, poinformował, że obrady są 

prawomocne. W chwili stwierdzenia prawomocności sesji uczestniczyło w niej 15 

radnych. W trakcie obrad dołączyli kolejni radni. Łącznie obecnych było 23 radnych.  

 

Przewodniczący Ireneusz Wiśniewski przedstawił zmiany do porządku obrad.  

Zaproponował wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie skargi 

na działania Dyrektora Miejskiego Zakładu Cmentarnego w Kędzierzynie-Koźlu i 

poddał pod głosowanie: 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 



2 
 

ZA (17) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Grażyna Filipowicz , Andrzej 

Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, 

Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik 

Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (2) 

Katarzyna Dysarz, Katarzyna Kukolka-Bogocz 

NIEOBECNI (4) 

Wiesław Fąfara, Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Fabian Pszon 

 

Prowadzący obrady poinformował, że ww. projekt uchwały został wprowadzony do 

porządku obrad, następnie zaproponował wprowadzenie projektu uchwały w sprawie 

zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego – Miejski Zakład Cmentarny w 

Kędzierzynie-Koźlu z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu 

miasta i poddał pod głosowanie: 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna 

Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Halina Mińczuk, Michał Nowak, 

Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, 

Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (2) 

Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz 

NIEOBECNI (4) 

Wiesław Fąfara, Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Fabian Pszon 

 

Prowadzący obrady poinformował, że ww. projekt uchwały został wprowadzony do 

porządku obrad, następnie zaproponował wprowadzenie kolejnego projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia cen maksymalnych za usługi przewozowe, 

uprawnień do ulgowych i bezpłatnych przejazdów środkami miejskiego, publicznego 

transportu zbiorowego, sposobu ustalania wysokości opłat dodatkowych z tytułu 

przewozu osób, zabranych ze sobą do przewozu rzeczy i zwierząt oraz wysokości 

opłaty manipulacyjnej i poddał pod głosowanie: 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 
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Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna 

Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Katarzyna Kukolka-

Bogocz, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Marek 

Piasecki, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz 

Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

NIEOBECNI (4) 

Wiesław Fąfara, Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Fabian Pszon 

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że zmiany zostały wprowadzone.  

Po uwzględnieniu zmian, porządek obrad XLIV sesji Rady Miasta Kędzierzyn-

Koźle, przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie protokołu Nr XLIII/22 z sesji Rady Miasta z dnia 24 lutego 2022 r. 

3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

4. Informacja Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z działalności w okresie 

międzysesyjnym.  

5. Komunikacja kolejowa w mieście Kędzierzyn-Koźle, stan faktyczny, oczekiwania 

mieszkańców, możliwości (wraz ze stanowiskami PKP Intercity S.A. oraz PKP 

Polskie Linie Kolejowe S.A. wobec apelu Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle w 2022 

roku". 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle, których właścicielem albo 

zarządzającym jest Gmina Kędzierzyn-Koźle oraz warunków i zasad korzystania 

z tych przystanków. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia cen maksymalnych za 

usługi przewozowe, uprawnień do ulgowych i bezpłatnych przejazdów środkami 

miejskiego, publicznego transportu zbiorowego, sposobu ustalania wysokości 

opłat dodatkowych z tytułu przewozu osób, zabranych ze sobą do przewozu 

rzeczy i zwierząt oraz wysokości opłaty manipulacyjnej. 

9. Podjęcie uchwały w przedmiocie określenia zasad i trybu konsultacji z 

mieszkańcami miasta Kędzierzyn-Koźle. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zobowiązania się do zapewnienia warunków do 

osiedlenia się na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle kandydatom na repatriantów. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zobowiązania się do zapewnienia warunków do 

osiedlenia się na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle kandydatowi na repatrianta i 

członkom jego najbliższej rodziny. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 

lata 2022-2025. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wykazu komunalnych 

mieszkań służbowych wydzielonych w zasobie mieszkaniowym gminy 
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z przeznaczeniem do wynajmowania na czas trwania stosunku pracy wraz z 

autopoprawką. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części obszaru miasta Kędzierzyn-Koźle obejmującego tereny 

przewidziane pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze 

wewnętrznej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Lenartowice. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze 

wewnętrznej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Kłodnica. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze 

wewnętrznej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Cisowa wraz z autopoprawką. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej na 

dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej 

ewidencji zabytków, położonym na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie warunków udzielenia i stawki procentowej bonifikaty 

od ceny przy sprzedaży prawa własności nieruchomości gruntowej zabudowanej 

oznaczonej jako działki nr 1037/7, 1037/9 oraz 1037/13, położonej w 

Kędzierzynie-Koźlu w obrębie ewidencyjnym Sławięcice. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności 

nieruchomości gruntowej zabudowanej oznaczonej jako działki nr 1037/7, 1037/9 

oraz 1037/13, położonej w Kędzierzynie-Koźlu w obrębie ewidencyjnym 

Sławięcice, stanowiącej własność Gminy Kędzierzyn-Koźle. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny na 

rzecz Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej oznaczonej jako działka nr 863/43, położonej w Kędzierzynie-

Koźlu w obrębie ewidencyjnym Kędzierzyn, stanowiącej własność Gminy 

Kędzierzyn-Koźle. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny na 

rzecz Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej oznaczonej jako działka nr 1423, położonej w Kędzierzynie-

Koźlu w obrębie ewidencyjnym Kędzierzyn przy ul. Doktora Judyma, stanowiącej 

własność Gminy Kędzierzyn-Koźle. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego – 

Miejski Zakład Cmentarny w Kędzierzynie-Koźlu z obowiązku wpłaty nadwyżki 

środków obrotowych do budżetu miasta. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2022 wraz z 

autopoprawką. 

25. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2022-2035. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie skargi na działania Dyrektora Miejskiego Zakładu 

Cmentarnego w Kędzierzynie-Koźlu. 

27. Interpelacje, zapytania i oświadczenia radnych. Odpowiedzi na interpelacje i 

zapytania radnych. 

28. Wolne wnioski. 

29. Zakończenie obrad. 
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Ad 2. 

Przyjęcie protokołu Nr XLIII/22 z dnia 31 marca 2022 r.     
 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XLIII/22 

z sesji Rady Miasta z dnia 24 lutego 2022 r.: 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna 

Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Katarzyna Kukolka-

Bogocz, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Marek 

Piasecki, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz 

Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

NIEOBECNI (4) 

Wiesław Fąfara, Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Fabian Pszon 

   

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że protokół został przyjęty. 

 

Ad 3. 

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

 

Informację o bieżącej działalności Przewodniczącego Rady Miasta oraz 

korespondencji w okresie międzysesyjnym przedstawił Ireneusz Wiśniewski (pisemna 

informacja dołączona do niniejszego protokołu). 

 

Ad 4. 

Informacja Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Radni przed sesją otrzymali pocztą elektroniczną pisemną „informację o działaniach 

Prezydenta Miasta w okresie międzysesyjnym w dniach od 25 lutego 2022 r. do 22 

marca 2022 r. oraz 23 do 30 marca 2022 r., podejmowanych w ramach inicjatywy 

uchwałodawczej, wydawania aktów kierownictwa wewnętrznego oraz aktów 

administracyjnych w zakresie postępowania podatkowego” (pismo Or.0057.3.2022 z 

dnia 23 marca 2022 r. oraz z dnia 30 marca 2022 r. będące uzupełnieniem informacji 

z dnia 23 marca).  
 

Prezydent Miasta Sabina Nowosielska poinformowała, że na dzień poprzedzający 

sesję w Kędzierzynie-Koźlu zarejestrowanych było 873 uchodźców z Ukrainy, w tym 

423 kobiety, 26 mężczyzn i 424 dzieci. W szkołach podstawowych jest 207 dzieci z 

Ukrainy, a w przedszkolach 83. W szkołach nr 9 i 12 nauczyciele uczą języka 

polskiego dorosłych z Ukrainy. Dodała, że na Hali  Śródmieście na prośbę Wojewody 
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Opolskiego powstanie punkt dla obywateli Ukrainy, którzy przekroczyli granicę po 23 

lutego. Dodała, że gmina jest w stałym kontakcie z miastem partnerskim Kałusz. 

Zostały dostarczone do szpitala środki opatrunkowe i lekarstwa, powoli brakuje im 

jedzenia. Ponadto poinformowała o trwających spotkania z Radami Osiedla oraz o 

pierwszych autobusach elektrycznych na terenie Kędzierzyna-Koźla. Wspomniała 

również o tym, że trwają prace z panią skarbnik nad obniżeniem kosztów bieżących, 

została podpisana umowa na spłatę wcześniejszych rat kredytu. Na koniec swojej 

wypowiedzi poinformowała o uchwale mającej na celu możliwość bezpłatnych 

przejazdów dla obywateli Ukrainy. 

 

Ad 5. 

Komunikacja kolejowa w mieście Kędzierzyn-Koźle, stan faktyczny, oczekiwania 

mieszkańców, możliwości (wraz ze stanowiskami PKP Intercity S.A. oraz PKP Polskie 

Linie Kolejowe S.A. wobec apelu Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle). 

 

Przewodniczący Rady Miasta zapytał, czy połączenia z północną i zachodnią Polską, 

które biegły przez Kędzierzyn-Koźle, zostaną przywrócone.  

 

Andrzej Kopacki stwierdził, że nie ma żadnego dalekobieżnego pociągu jadącego 

bezpośrednio z Kędzierzyna-Koźla do Przemyśla, Lublina czy Świnoujścia. 

Poinformował, że w Strzelcach Opolskich zatrzymuje się 11 pociągów 

dalekobieżnych, a kolejne 5 przejeżdża przez to miasto. Zdaniem pasażerów minimum 

połowa tych połączeń dalekobieżnych powinna zostać przetrasowana ze Strzelec 

Opolskich na Kędzierzyn. Zwrócił uwagę na tablice elektroniczne na dworcu 

kolejowym w Jelenie Górze, zaapelował o zamontowanie takich w Kędzierzynie-

Koźlu.  

 

Emilia Szkudlarz – Dyrektor Biura Strategii z PKP S.A. poinformowała o 

planowanych pracach modernizacyjnych, pełna modernizacja dworca w Kędzierzynie-

Koźlu planowana jest przy realizacji linii kolejowej 151 (w kierunku Chałupek), dla 

której za chwilę będzie ogłaszany przetarg na dokumentacje projektową. Przy tej 

modernizacji będą zamontowane wspomniane przez przedmówcę tablice elektroniczne 

w ramach tzw. SDIP, czyli Systemu Dynamicznej informacji Pasażerskiej.  

 

Jacek Grzyb – Naczelnik Wydziału Planowania Oferty i Zestawień Składów PKP 

Intercity S.A., poinformował, że dostrzegając potencjał miasta Kędzierzyn-Koźle, 

planowane jest skierowanie części pociągów kursujących na ciągu Wrocław - Kraków 

z obsługą Kędzierzyna-Koźla. Spółka jest na etapie uzgodnień zarysu rocznego 

rozkładu jazdy 2022-2023 z organizatorem przewozów – Ministerstwem 

Infrastruktury. Zapewnił, że będzie możliwość bezpośredniego połączenia z 

Przemyślem, Szczecinem i Świnoujściem, zwiększy się liczba połączeń do Krakowa, 

Wrocławia i Poznania. Zmiany wejdą od 11 grudnia 2022 r.   
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Robert Węgrzyn – radny Sejmiku Województwa Opolskiego, zapytał, czy planowane 

są bezpośrednie połączenia do Warszawy oraz czy stan techniczny linii kolejowych do 

Opola i Gliwic jest wystarczająco dobry, aby te dalekobieżne pociągi wróciły w takiej 

ilości jak przed rokiem 2014. 

 

Naczelnik Jacek Grzyb poinformował, że bezpośrednie połączenia z Warszawą zostają 

utrzymane jak wg obecnej oferty, z małą modyfikacją godzin połączeń 

umożliwiających przyjazd do Warszawy i powrót tego samego dnia.  

 

Robert Węgrzyn zwrócił uwagę, że ilość połączeń Kędzierzyna z Warszawą nie jest 

satysfakcjonująca.  

 

Emilia Szkudlarz poinformowała, że na linii do Opola możliwa prędkość pociągu to 

120 km/h, a po modernizacji będzie to prędkość 160 km/h, natomiast na trasie do 

Gliwic możliwa prędkość 80-120 km/h, nie ma przeciwwskazań, żeby dalekobieżne 

pociągi prze te linie przeprowadzić.  

 

Artur Maruszczak zapytał, czy planowana jest większa modernizacja linii 137 do 

Gliwic, aby zwiększyć wspomnianą prędkość. 

 

Dyrektor Biura Strategii z PKP S.A. poinformowała, że na trasie Gliwice - 

Kędzierzyn-Koźle spółka jest na etapie opracowywania studium wykonalności, 

zakończenie planowane jest na maj 2023 r., natomiast na trasie Kędzierzyn-Koźle – 

Legnica studium wykonalności zostało już zakończone. Realizacja będzie zależała od 

dostępności środków finansowych.  

 

Andrzej Kopacki zwrócił się z prośbą, aby pociągi TLK Kormoran i TLK Sudety 

zatrzymywały się w Koźlu - na stacji Kędzierzyn-Koźle Zachodnie. Poruszył również 

temat nieczynnej linii Kędzierzyn-Koźle – Baborów, aby gmina Kędzierzyn-Koźle 

mogła wykonać brakujący fragment ścieżki rowerowej łączącej miasto Kędzierzyn-

Koźle z gminami ościennymi musi przejąć od PKP fragment nieczynnej linii. Ponadto 

zwrócił uwagę na niebezpieczne wejście na peron od ul. Damrota – schody w bardzo 

złym stanie technicznym.  

 

Brygida Kolenda-Łabuś – radna Sejmiku Województwa Opolskiego, zaapelowała o 

rozważenie zwiększenia częstotliwości połączeń do Warszawy. Stwierdziła, że nie 

wyobraża sobie czekania kilku lat na tablice elektroniczne. Zaapelowała o możliwość 

zamontowania tablic w pierwszej kolejności, a w dalszym etapie zintegrowanie go z 

systemem.  

 

Emilia Szkudlarz stwierdziła, że nie potrafi w tej chwili odpowiedzieć, czy jest 

możliwe rozwiązanie pośrednie, które pozwoliłoby na zamontowanie tablic już teraz i 

zaadoptowanie ich w przypadku modernizacji linii Racibórz-Chałupki, obawia się, aby 
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nie było straconych środków. Zapewniła, że takie rozwiązanie zostanie wzięte pod 

uwagę.  

 

Michał Nowak zgodził się przedmówcami, że bezpośrednich połączeń do Warszawy 

jest za mało. Zwrócił również uwagę na zbyt małą ilość połączeń w kierunku 

Chałupek. Zastanawia się, czy barierą w rozwoju ruchu kolejowego mogą być koszty 

użytkowania linii. W imieniu wójta Polskiej Cerekwi zwrócił uwagę na problem z 

przejęciem ostatniego odcinka drogi od PKP w celu zakończenia wspomnianej ścieżki 

rowerowej. Zapytał, czy można zmienić nazwę stacji Kędzierzyn-Koźle Zachodnie na 

stację Koźle.  

 

Fabian Pszon zwrócił się z pytaniem, kiedy zaczynają i kończą się prace nad 

rozkładem połączeń.  

 

Jacek Grzyb zapewnił, że spółka rozważy przystanek na stacji Kędzierzyn-Koźle 

Zachodnie dla pociągów obsługujących magistralę podsudecką. Zwrócił uwagę, że 

spółka realizuje przewozy obsługujące Kędzierzyn w oparciu o umowę PSC z 

Ministerstwem Infrastruktury, w której zawarty jest limit pracy eksploatacyjnej i 

rekompensaty na finansowanie tych przewozów. Poinformował, że rozkład jazdy jest 

zamawiany w PKP PLK, od połowy kwietnia do końca września będzie trasowany, we 

wrześniu będzie zarządzony i publicznie udostępniony do wglądu.  

 

Sylwester Brząkała - Dyrektora Opolskiego Zakładu POLREGIO S.A., podkreślił, że 

omawiany temat pojawił się na sesji w dobrym momencie, przed ustaleniem rozkładu 

jazdy pociągów. Zapewnił, iż jeżeli się pojawią pociągi spółki Intercity w 

Kędzierzynie-Koźlu, zakład będzie się starał komunikować pociągami regionalnymi, 

tak aby można było się swobodnie przesiadać. Dodał, że przebudowa odcinka 

pomiędzy Opolem Głównym a Zachodnim wpłynie na poprawę stabilności rozkładu 

jazdy.  

 

Przewodniczący Rady Miasta, po podsumowaniu dyskusji w tym temacie, 

podziękował zaproszonym gościom i ogłosił przerwę, która trwała od 15:45 do 15:55.  

 

Ad 6. 

Podjęcie uchwały w sprawie "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle w 2022 

roku". 

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Komisja Infrastruktury jednogłośnie 

pozytywnie (7 głosami ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały 

pod głosowanie: 
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Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej 

Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata 

Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Ewa 

Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (5) 

Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Adam Oczoś, Marek Piasecki, Tomasz Scheller 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Kozakiewicz 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

 

UCHWAŁA NR XLIV/510/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 31 marca 2022 r. 

w sprawie "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle w 2022 roku". 

 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad 7. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle, których właścicielem albo 

zarządzającym jest Gmina Kędzierzyn-Koźle oraz warunków i zasad korzystania 

z tych przystanków. 

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Komisja Infrastruktury jednogłośnie 

pozytywnie (6 głosami ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Jacek Król zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie zmian dotyczących tej uchwały. 

 

Zastępca Prezydenta ds. Oświatowych i Społeczno-Gospodarczych wyjaśnił, że ta 

uchwała wprowadza nowe przystanki, szczególnie na osiedlu Pogorzelec, ze względu 

na to, że linia nr 3 będzie kurowała pomiędzy osiedlem Kuźniczka a Pogorzelcem. 

Powodem tych zmian są również autobusy elektryczne wprowadzone do użytku MZK.  

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały 

pod głosowanie: 
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Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, 

Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Katarzyna 

Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam 

Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, 

Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (2) 

Marek Piasecki, Tomasz Scheller 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Kozakiewicz 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLIV/511/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 31 marca 2022 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na 

terenie miasta Kędzierzyn-Koźle, których właścicielem albo zarządzającym jest 

Gmina Kędzierzyn-Koźle oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad 8. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia cen maksymalnych za 

usługi przewozowe, uprawnień do ulgowych i bezpłatnych przejazdów środkami 

miejskiego, publicznego transportu zbiorowego, sposobu ustalania wysokości opłat 

dodatkowych z tytułu przewozu osób, zabranych ze sobą do przewozu rzeczy i 

zwierząt oraz wysokości opłaty manipulacyjnej. 

 

Fabian Pszon podziękował za uwzględnienie wniosku klubu Prawa i Sprawiedliwości. 

 

Katarzyna Kukolka-Bogocz podzielił słowa przedmówcy, wyraziła zadowolenie, że 

powstał ten projekt uchwały. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały 

pod głosowanie: 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (19) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna 

Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Katarzyna Kukolka-

Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa 

Odulińska, Fabian Pszon, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz 

Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (3) 

Wiesław Fąfara, Marek Piasecki, Tomasz Scheller 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Kozakiewicz 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLIV/512/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 31 marca 2022 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia cen maksymalnych za usługi 

przewozowe, uprawnień do ulgowych i bezpłatnych przejazdów środkami 

miejskiego, publicznego transportu zbiorowego, sposobu ustalania wysokości 

opłat dodatkowych z tytułu przewozu osób, zabranych ze sobą do przewozu 

rzeczy i zwierząt oraz wysokości opłaty manipulacyjnej 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad 9. 

Podjęcie uchwały w przedmiocie określenia zasad i trybu konsultacji z mieszkańcami 

miasta Kędzierzyn-Koźle. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Adam Oczoś poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała wszystkie rekomendacje Prezydenta Miasta do 

poszczególnych wniosków powstałych na etapie konsultacji z mieszkańcami, 

następnie  jednogłośnie  pozytywnie  (6  głosami  ,,za”)  zaopiniowała  projekt  

uchwały wraz z rekomendacjami Prezydenta Miasta. 

 

Mecenas Monika Orpel-Śmigielska poinformowała, że projekt uchwały będzie 

głosowany wraz z autopoprawkami, które stanowią pozytywnie zaopiniowane przez 

komisję rekomendacje Prezydenta Miasta. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały 

wraz z autopoprawką pod głosowanie: 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (19) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, 

Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Katarzyna 

Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam 

Oczoś, Ewa Odulińska, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, 

Sławomir Wołkowiecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Fabian Pszon 

BRAK GŁOSU (2) 

Marek Piasecki, Tomasz Scheller 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Kozakiewicz 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLIV/513/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 31 marca 2022 r. 

w przedmiocie określenia zasad i trybu konsultacji z mieszkańcami miasta 

Kędzierzyn-Koźle 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad 10. 

Podjęcie uchwały w sprawie zobowiązania się do zapewnienia warunków do 

osiedlenia się na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle kandydatom na repatriantów. 

 

Przewodnicząca Komisji Spraw  Społecznych, Ewa Odulińska, poinformowała, że 

komisja jednogłośnie  8  głosów  ,,za”  pozytywnie  zaopiniowała  ww. projekt 

uchwały.   

 

Sekretarz Miasta Zbigniew Romanowicz przybliżył treść projektu uchwały.  

 

Grzegorz Chudomięt zwrócił się z pytaniem, czy zaproszone do Polski osoby, mają 

przyjechać na zasadach uchodźczych czy repatriacji.  

 

Sekretarz Miasta poinformował, że wszystkie zaproszone osoby posiadają status 

kandydatów na repatriantów, ale obecnie zostali przyjęci w trybie uchodźczym, co nie 

wyklucza dokończenia procedury repatriacyjnej.  

 

Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji, prowadzący obrady Ireneusz Wiśniewski 

poddał projekt uchwały pod głosowanie: 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, 

Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Katarzyna 

Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam 

Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik 

Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (1) 

Marek Piasecki 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Kozakiewicz 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLIV/514/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 31 marca 2022 r. 

w sprawie zobowiązania się do zapewnienia warunków do osiedlenia się na 

terenie miasta Kędzierzyn-Koźle kandydatom na repatriantów  

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad 11. 

Podjęcie uchwały w sprawie zobowiązania się do zapewnienia warunków do 

osiedlenia się na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle kandydatowi na repatrianta i 

członkom jego najbliższej rodziny. 

 

Przewodnicząca Komisji Spraw  Społecznych, Ewa Odulińska, poinformował, że 

komisja jednogłośnie  8  głosów  ,,za”  pozytywnie  zaopiniowała  ww. projekt 

uchwały.   

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały 

pod głosowanie: 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, 

Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Katarzyna 

Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam 

Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik 

Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (1) 
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Marek Piasecki 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Kozakiewicz 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLIV/515/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 31 marca 2022 r. 

w sprawie zobowiązania się do zapewnienia warunków do osiedlenia się na 

terenie miasta Kędzierzyn-Koźle kandydatowi na repatrianta i członkom jego 

najbliższej rodziny  

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad 12. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 

lata 2022-2025. 

 

Przewodnicząca Komisji Spraw  Społecznych, Ewa Odulińska, poinformowała, że 

komisja jednogłośnie  8  głosów  ,,za”  pozytywnie  zaopiniowała  ww. projekt 

uchwały.   

 

Grzegorz Chudomięt zapytał o wskaźnik ilości dzieci uczęszczających do świetlic 

socjoterapeutycznych, co on wskazuje oprócz samej ilości.  

 

Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że wskaźnik ten pokazuje jak dzieci korzystając z tych 

świetlic mogą uniknąć pobytu w domach zagrożonych alkoholizmem. Im mniej dzieci 

się zakwalifikowało do programu, tym bardziej działania profilaktyczne osiągnęły 

swój cel. 

 

Grzegorz Chudomięt zwrócił uwagę, że w programie powinno być wyjaśnione, jak te 

wskaźniki należy interpretować.  

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały 

pod głosowanie: 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz , Andrzej 

Kopacki , Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, 

Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa 
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Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

PRZECIW (1) 

Grzegorz Chudomięt 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jacek Król 

BRAK GŁOSU (3) 

Ewa Czubek , Andrzej Kopeć, Marek Piasecki 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Kozakiewicz 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLIV/516/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 31 marca 2022 r. 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

na lata 2022-2025 
 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad 13. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wykazu komunalnych 

mieszkań służbowych wydzielonych w zasobie mieszkaniowym gminy 

z przeznaczeniem do wynajmowania na czas trwania stosunku pracy wraz z 

autopoprawką. 

 

Przewodnicząca Komisji Spraw  Społecznych, Ewa Odulińska, poinformowała, że 

komisja jednogłośnie  8  głosów  ,,za”  pozytywnie  zaopiniowała  ww. projekt 

uchwały.   

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały 

wraz z autopoprawką pod głosowanie: 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz , 

Andrzej Kopacki , Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, 

Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, 

Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz 

Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

PRZECIW (1) 
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Grzegorz Chudomięt 

BRAK GŁOSU (1) 

Andrzej Kopeć 

NIEOBECNI (1) 

Elżbieta Kozakiewicz 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLIV/517/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 31 marca 2022 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wykazu komunalnych mieszkań 

służbowych wydzielonych w zasobie mieszkaniowym gminy z przeznaczeniem do 

wynajmowania na czas trwania stosunku pracy 
 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Przed przystąpieniem do kolejnego punktu porządku obrad prowadzący obrady ogłosił 

przerwę, która trwała od 16:30 do 16:35. 

 

Ad 14. 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części obszaru miasta Kędzierzyn-Koźle obejmującego tereny 

przewidziane pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś, poinformował, że komisja 

opiniowała rozstrzygnięcia Prezydenta Miasta do uwag do ww. projektu uchwały – w 

pierwszym wyłożeniu cztery uwagi oraz w drugim jedna uwaga. Komisja 

zaopiniowała pozytywnie rozstrzygnięcia Prezydenta Miasta do wszystkich uwag. 

Następnie komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 4, „przeciw” - 1, „wstrzymujących się” - 

1, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały   wraz  z  ww. rozstrzygnięciami. 

 

Mieszkanka Kędzierzyna-Koźla, Barbara Ziober, zabrała głos w sprawie planu 

zagospodarowania przestrzennego dla ul. Wyspiańskiego, ponieważ prowadzi tam 

działalność. Mieszkanka poinformowała, że zmiany zaproponowane w projekcie 

uchwały są niekorzystne dla jej firmy.  

 

Zastępca prezydenta Artur Maruszczak przypomniał procedurę dot. planu 

zagospodarowania przestrzennego. Plan był wyłożony do publicznego wglądu i po 

tym wyłożeniu były uwagi mieszkańców m.in. pani Ziober, część tych uwag została 

uwzględniona. Działalność na terenie ul. Wyspiańskiego nie jest prowadzona zgodnie 

z zasadami i to ma być zmienione. Podkreślił, że gmina musi brać pod uwagę 

wszystkich mieszkańców. Zwrócił uwagę, że mieszkanka dostała pozwolenie na 

budowę i działalność jej firmy może być rozwijana w takich warunkach w jakich 

powinna być prowadzona. Gmina przyjęła ogólną zasadę likwidowania działalności 
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uciążliwej wokół terenów mieszkaniowych, ze względu na liczne nieporozumienia i 

zgłoszenia mieszkańców. Jego zdaniem większość stron będzie zadowolona, ponieważ 

właścicielka firmy będzie mogła zrealizować swój zamiar a mieszkańcy mieszkający 

w sąsiedztwie docelowo będą mieli uporządkowaną działalność, ponieważ nie będzie 

możliwości lokowania nowych przedsięwzięć w zakresie usług uciążliwych.  

 

Mieszkanka Kędzierzyna-Koźla podzieliła się opinią, że w sytuacji kiedy właściciel 

firmy składa wniosek o zmianę planu nie trzeba wtedy nic z nim konsultować, w tym 

przypadku właściciele firm zostali pominięci, o wyłożeniu planu do wglądu nie 

wszyscy wiedzieli. Wyraziła niezadowolenie, że nie doszło do bezpośredniego 

spotkania z włodarzami.  

 

Artur Maruszczak odpowiedział, że jest otwarty na spotkania z przedsiębiorcami, 

zawsze jest taka możliwość. Uważa, że rozwiązanie zaproponowane w planie jest 

kompromisem dla wszystkich stron. 

 

Mieszkanka Kędzierzyna-Koźla stwierdziła, że teraz jej firma nie będzie mogła 

wprowadzać żadnych zmian, nie jest to komfortowe dla prowadzenia biznesu.  

 

Grzegorz Chudomięt zwrócił się z pytaniem, czy radni procedują nad uchwaleniem 

planu zagospodarowania czy nad zmianami w tym planie.  

 

Artur Maruszczak odpowiedział, że w 99% miasto Kędzierzyn-Koźle posiada plan 

zagospodarowania przestrzennego, ta procedura dotyczy zmiany planu w zakresie 

objętym uchwałą.  

 

Grzegorz Chudomięt zapytał, czy ta zmiana planu zagospodarowania wyniknęła ze 

skarg wpływających do gminy odnośnie usług uciążliwych. 

 

Artur Maruszczak potwierdził, że były skargi, ale jest wyznaczony kierunek przy 

zmianach planu, aby w otoczeniu terenów mieszkaniowych nie lokalizować usług 

uciążliwych.  

 

Grzegorz Chudomięt zapytał o możliwość wystąpienia o rekompensatę w przypadku 

posiadania działki, na której ogranicza się możliwości działalności, przez co obniża się 

wartość działki.  

 

Mecenas Monika Orpel-Śmigielska wyjaśniła, że jest takie roszczenie 

odszkodowawcze, które może przysługiwać użytkownikowi wieczystemu albo 

właścicielowi na podstawie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, 

jeżeli w związku ze zmianą planu nieruchomość straciła na wartości np. ze względu na 

zmianę przeznaczenia tej nieruchomości.  
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Dominik Szustakiewicz zapytał, o którym terenie na ul. Wyspiańskiego jest mowa i 

która część tej ulicy ma przeznaczenie pod usługi uciążliwe.  

 

Kierownik referatu ds. planowania przestrzennego, Tomasz Jamielucha, poinformował 

i przedstawił na załączniku nr 1.3 do uchwały, że teren, na którym umożliwiono 

zgodnie z projektem planu lokalizację usług uciążliwych to jest teren 3.3 MN/U. 

Pozostała część działki, która była przedmiotem uwag do projektu planu to jest teren 

3.4 MN/U i on jest zlokalizowany w bezpośrednim sąsiedztwie z zabudową 

mieszkaniową jednorodzinną. Tutaj przebiega granica pomiędzy terenem 

przewidzianym pod zabudowę usług nieuciążliwych i zabudowy mieszkaniowej 

jednorodzinnej. Teren sporny, o którym mowa to teren 3.1 MN/U. Dodał, że w chwili 

obecnej na większości terenów przy ulicy Wyspiańskiego jest możliwość lokowania 

usług uciążliwych. 

 

Fabian Pszon zapytał, czy dobrze zrozumiał, że były dwa wnioski o możliwość 

prowadzenia usług uciążliwych i o całkowity zakaz ich prowadzenia, a w planie jest 

rozwiązanie kompromisowe, które częściowo wprowadza ograniczenie usług 

uciążliwych. 

 

Artur Maruszczak poinformował, że były dwa wnioski, ale jeszcze raz podkreślił, że 

została przyjęta ogólna zasada eliminowania usług uciążliwych w bezpośrednim 

sąsiedztwie zabudowy mieszkaniowej.  

 

Fabian Pszon zadał kolejne pytanie, czy druga strona została zapytana, czy jest 

zadowolona z takiego rozwiązania.  

 

Artur Maruszczak stwierdził, że strona urzędowa nie pyta wszystkich 

zainteresowanych, miernikiem zadowolenia są uwagi na wyłożeniu. Na wyłożeniu 

tego planu nie było uwag osób, które zgłaszałyby uciążliwość sąsiedztwa z terenami 

usług uciążliwych.  

 

Fabian Pszon zastanawia się, jak zagłosować nad tym projektem uchwały, skoro żadna 

ze stron nie dostała tego co chciała i nie jest zadowolona.  

 

Artur Maruszczak zaznaczył, że właścicielka firmy będzie mogła zrealizować to co 

wynika ze starego planu, jej problem w przyszłości może polegać na tym, że jeżeli 

będzie coś chciała dobudować w zakresie usług uciążliwych poza tym obszarem 3.3 

MN/U, nie będzie miała możliwości.  

 

Barbara Ziober poinformowała, że ona i inni właściciele większości tych działek nie 

składali wniosku. Podkreśliła, że nikt z nimi o tych zmianach nie rozmawiał. Można 

się było spotkać i ustalić co komu przeszkadza i dojść do porozumienia.  

 



19 
 

Fabian Pszon podzielił się opinią, że z każdym mieszkańcem należy rozmawiać, nie 

podoba mu się to, że w tej sytuacji nie doszło do takiego spotkania. Dodał, że będzie 

głosował przeciw tej uchwale.  

 

Jacek Król zwrócił się z prośbą o sprecyzowanie wszystkich zmian poza ul. 

Wyspiańskiego w planie przestrzennego zagospodarowania, które są przedstawione na 

załącznikach graficznych.  

 

Tomasz Jamielucha omówił kolejno zmiany przedstawione na załącznikach do 

projektu uchwały. 

 

Grzegorz Chudomięt zwrócił uwagę, że procedura nie przewiduje innych możliwości 

informowania mieszkańców o zmianach w planie zagospodarowania przestrzennego 

jak wyłożenie do publicznego wglądu i oczekiwanie na uwagi. Zapytał, czy 

przekształcenie działki z zieleni nieurządzonej na budowlaną będzie się wiązało z 

opłatą adiacencką. 

 

Artur Maruszczak wyjaśnił, ze opłata ta dotyczy zwiększenia wartości działki poprzez 

wybudowanie jakiejś infrastruktury. W tym przypadku może być oprawa planistyczna, 

która działa w dwie strony, jeżeli z tyt. planu zwiększa się wartość działki to właściciel 

może zapłacić podatek, również może się ubiegać o odszkodowanie jeśli uzna, że jego 

działka straciła na wartości.  

 

Grzegorz Chudomięt zapytał, czy przekształcenie działki z zieleni nieurządzonej na 

budowlaną wpłynie na wzrost wartości działki. 

 

Zastępca prezydenta udzielił odpowiedzi, że działka przeznaczona pod budownictwo 

mieszkaniowe jest bardziej wartościowa od działki przeznaczonej pod zieleń.  

 

Grzegorz Chudomięt zapytał, czy w takiej sytuacji gmina będzie miała prawo ubiegać 

się o taką opłatę od właściciela działki.  

 

Artur Maruszczak potwierdził, że taka możliwość istnieje.  

 

Tomasz Scheller podzielił się opinią, że w przypadku wszelkich zmian dot. działek nie 

należących do gminy, powinno zostać wystosowane pismo do właścicieli z informacja 

o takich planach i możliwości zwrócenia się do Urzędu Miasta w tym temacie. Zwrócił 

się z pytaniem, czy Rada Osiedla Kłodnica wiedziała o zmianach i czy się do nich 

odniosła.  

 

Artur Maruszczak stwierdził, że zawiadamianie wszystkich właścicieli działek byłoby 

czasochłonne i kosztowne, cała procedura by się przeciągnęła. Co do uzgadniania 
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planu z Radami Osiedla nie ma takiego obowiązku, nie jest pewny jak było w 

przypadku Kłodnicy. 

 

Tomasz Jamielucha poinformował, że wszystkie Rady Osiedla, których terytorialnie 

plan dotyczy, dostały projekt planu, jednak Rada Osiedla Kłodnica, nie wydała żadnej 

opinii. 

 

Tomasz Scheller stwierdził, że skoro Rada Osiedla Kłodnica nie wniosła żadnych 

uwag, to znaczy, że popiera te zmiany.  

 

Ewa Czubek zwróciła się do przedmówcy, jak wyobraża sobie informowanie 

mieszkańców o zmianach w planie zagospodarowania przestrzennego, jeżeli 

większość mieszkańców ma działki poza miejscem zamieszkania. 

 

Tomasz Scheller zwrócił uwagę, że raz w roku każdy mieszkaniec dostaje pismo z 

Urzędu Miasta o dokonanie opłaty od nieruchomości, wystarczy, że na tej kartce 

pojawi się adnotacja, że na tym terenie będzie zmiana planu zagospodarowania 

przestrzennego. 

 

Ewa Czubek stwierdziła, że czasem tego powiadamiania jest za dużo, zawsze ktoś 

będzie niezadowolony, po to jest władza dana w ręce prezydenta i radnych, aby za 

pewne sprawy odpowiadali.  

 

Tomasz Scheller zaznaczył, że strona urzędowa patrzy na wszystko jak urzędnik, a nie 

zwykły mieszkaniec, który może stracić nawet kilkadziesiąt tys. zł po przekształceniu 

działki. Jego zdaniem radni są wybrani po to, aby pilnować interesów ludzi.  

 

Grzegorz Chudomięt zaproponował przekazywanie informacji o zmianach w planie 

zagospodarowania przestrzennego poprzez Radio Park. 

 

Adam Oczoś poinformował, że na posiedzenie Komisji Infrastruktury zapraszał osoby 

mieszkające w sąsiedztwie firmy na ul. Wyspiańskiego, jednak nie mogli wziąć 

udziału w posiedzeniu. Wspomniał, że odwiedził omawiany teren i będąc 

mieszkańcem tej okolicy nie chciałby mieć widoków na beczki po olejach, konstrukcje 

betonowe, sterty gruzu czy asfaltu. Jego zdaniem trzeba wziąć pod uwagę okolicznych 

mieszkańców, którzy oczekują, aby ta uciążliwość była jak najmniejsza.  

 

Sławomir Wołkowiecki podzielił się opinią, że trzeba szukać rozwiązania, aby 

zadowolić większość mieszkańców, jego zdaniem dyskusja w tym temacie nie 

rozwiązała istniejącego problemu.  

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady Miasta przystąpił do 

procedury głosowania, która będzie polegała na głosowaniu w pierwszej kolejności 
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nad rozstrzygnięciami Prezydenta Miasta do złożonych uwag w pierwszym i drugim 

wyłożeniu. Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie rozstrzygnięcia Prezydenta 

Miasta Kędzierzyn-Koźle do uwagi nr 1 pierwszego wyłożenia: 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta 

Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, 

Ewa Odulińska, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir 

Wołkowiecki 

PRZECIW (2) 

Grzegorz Chudomięt, Jacek Król 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Grażyna Filipowicz , Katarzyna Kukolka-Bogocz, Dominik Szustakiewicz 

BRAK GŁOSU (4) 

Hanna Białas, Wiesław Fąfara, Marek Piasecki, Fabian Pszon 

 

Prowadzący obrady poinformował, że rozstrzygnięcie prezydenta dotyczące uwagi nr 

1 zostało przyjęte. Kolejne głosowania: 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie rozstrzygnięcia Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle do uwagi nr 2 

pierwszego wyłożenia.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, 

Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, 

Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, 

Ireneusz Wiśniewski 

PRZECIW (2) 

Grzegorz Chudomięt, Jacek Król 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Grażyna Filipowicz , Katarzyna Kukolka-Bogocz, Dominik Szustakiewicz 

BRAK GŁOSU (3) 

Wiesław Fąfara, Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki 
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Głosowano w sprawie: 

przyjęcie rozstrzygnięcia Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle do uwagi nr 3 

pierwszego wyłożenia.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopeć, Elżbieta 

Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, 

Ewa Odulińska, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski 

PRZECIW (3) 

Grzegorz Chudomięt, Jacek Król, Fabian Pszon 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Grażyna Filipowicz , Katarzyna Kukolka-Bogocz, Dominik Szustakiewicz 

BRAK GŁOSU (4) 

Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie rozstrzygnięcia Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle do uwagi nr 4 

pierwszego wyłożenia.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, 

Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, 

Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski 

PRZECIW (2) 

Grzegorz Chudomięt, Jacek Król 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Grażyna Filipowicz , Katarzyna Kukolka-Bogocz, Fabian Pszon, Dominik 

Szustakiewicz 

BRAK GŁOSU (3) 

Wiesław Fąfara, Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie rozstrzygnięcia Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle do uwagi nr 1 drugiego 

wyłożenia.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, 

Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa 

Odulińska, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski 

PRZECIW (2) 

Grzegorz Chudomięt, Jacek Król 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Grażyna Filipowicz , Katarzyna Kukolka-Bogocz, Fabian Pszon, Dominik 

Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (3) 

Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Marek Piasecki 

 

Katarzyna Dysarz, z powodu problemów z zagłosowaniem w systemie eSesja, oddała 

głos „za” poprzez system wideokonferencyjny. 

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że rozstrzygnięcia prezydenta do 

wszystkich uwag zostały przyjęte i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru 

miasta Kędzierzyn-Koźle obejmującego tereny przewidziane pod zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną, wraz z przyjętymi rozstrzygnięciami Prezydenta Miasta: 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, 

Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, 

Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski 

PRZECIW (1) 

Jacek Król 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Grażyna Filipowicz , Katarzyna Kukolka-Bogocz, Fabian Pszon, Dominik 

Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (3) 

Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Marek Piasecki 

 

Katarzyna Dysarz, z powodu problemów z zagłosowaniem w systemie eSesja, oddała 

głos „za” poprzez system wideokonferencyjny. 
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Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLIV/518/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 31 marca 2022 r. 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

części obszaru miasta Kędzierzyn-Koźle obejmującego tereny przewidziane pod 

zabudowę mieszkaniową jednorodzinną 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Przewodniczący Ireneusz Wiśniewski, przed przystąpieniem do kolejnego punktu 

porządku obrad, ogłosił przerwę, która trwała od 18:25 do 18:30. 

 

Ad 15. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze 

wewnętrznej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Lenartowice. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś, poinformował, że komisja 

jednogłośnie pozytywnie (5 głosami ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały 

pod głosowanie: 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz , 

Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata 

Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian 

Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz 

Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (4) 

Grzegorz Chudomięt, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek Król, Marek Piasecki 

 

Grzegorz Chudomięt, z powodu problemów z zagłosowaniem w systemie eSesja, 

oddała głos „za” poprzez system wideokonferencyjny. 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLIV/519/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 31 marca 2022 r. 

w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze wewnętrznej w 

Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Lenartowice  

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 



25 
 

Ad 16. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze 

wewnętrznej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Kłodnica. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś, poinformował, że komisja 

jednogłośnie pozytywnie (5 głosami ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Grzegorz Chudomięt zastanawia, czy nazwa tej ulicy nie jest zbyt infantylna i czy jest 

znana mieszkańcom.  

 

Michał Nowak wyraził zadowolenie z nadania tej nazwy, ponieważ komiks w 

symboliczny sposób zostaje uznany za rodzaj sztuki, nie podziela obaw przedmówcy. 

 

Sławomir Wołkowiecki przychylił się do wypowiedzi radnego Nowaka, nie ma 

wątpliwości, że nazwa większości jest znana. 

 

Wobec braku chętnych do dalszego zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt 

uchwały pod głosowanie: 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Grażyna 

Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Katarzyna 

Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam 

Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik 

Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (3) 

Katarzyna Dysarz, Jacek Król, Marek Piasecki 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLIV/520/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 31 marca 2022 r. 

w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze wewnętrznej w 

Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Kłodnica  

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

 

Ad 17. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze 

wewnętrznej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Cisowa wraz z autopoprawką. 
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Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś, poinformował, że komisja 

jednogłośnie pozytywnie (5 głosami ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały wraz z 

autopoprawką. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały 

pod głosowanie: 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, 

Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek 

Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał 

Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, 

Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (1) 

Marek Piasecki 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLIV/521/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 31 marca 2022 r. 

w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze wewnętrznej w 

Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Cisowa  

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad 18. 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej na 

dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji 

zabytków, położonym na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś, poinformował, że komisja 

jednogłośnie pozytywnie (6 głosami ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, Andrzej Kopeć, poinformował, że 

komisja jednogłośnie pozytywnie (11 głosami ,,za”) zaopiniowała ww. projekt 

uchwały 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały 

pod głosowanie: 
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Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, 

Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek 

Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał 

Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, 

Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (1) 

Marek Piasecki 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLIV/522/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 31 marca 2022 r. 

w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji 

zabytków, położonym na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle  

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad 19. 

Podjęcie uchwały w sprawie warunków udzielenia i stawki procentowej bonifikaty od 

ceny przy sprzedaży prawa własności nieruchomości gruntowej zabudowanej 

oznaczonej jako działki nr 1037/7, 1037/9 oraz 1037/13, położonej w Kędzierzynie-

Koźlu w obrębie ewidencyjnym Sławięcice. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś, poinformował, że komisja 

stosunkiem głosów: ,,za” - 4, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 1, pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

  

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, Andrzej Kopeć, poinformował, że 

komisja stosunkiem głosów: ,,za” – 10, „wstrzymujących się” – 1, pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały 

pod głosowanie: 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, 

Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek 

Król, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa 

Odulińska, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, 

Ireneusz Wiśniewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (2) 

Katarzyna Kukolka-Bogocz, Marek Piasecki 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLIV/523/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 31 marca 2022 r. 

w sprawie warunków udzielenia i stawki procentowej bonifikaty od ceny przy 

sprzedaży prawa własności nieruchomości gruntowej zabudowanej oznaczonej 

jako działki nr 1037/7, 1037/9 oraz 1037/13, położonej w Kędzierzynie-Koźlu w 

obrębie ewidencyjnym Sławięcice  

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad 20. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności 

nieruchomości gruntowej zabudowanej oznaczonej jako działki nr 1037/7, 1037/9 oraz 

1037/13, położonej w Kędzierzynie-Koźlu w obrębie ewidencyjnym Sławięcice, 

stanowiącej własność Gminy Kędzierzyn-Koźle. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś, poinformował, że komisja 

stosunkiem głosów: ,,za” - 4, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 1, pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

  

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, Andrzej Kopeć, poinformował, że 

komisja stosunkiem głosów: ,,za” – 10, „wstrzymujących się” – 1, pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały 

pod głosowanie: 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, 
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Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek Król, Katarzyna 

Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam 

Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik 

Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (2) 

Grażyna Filipowicz , Marek Piasecki 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLIV/524/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 31 marca 2022 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności nieruchomości 

gruntowej zabudowanej oznaczonej jako działki nr 1037/7, 1037/9 oraz 1037/13, 

położonej w Kędzierzynie-Koźlu w obrębie ewidencyjnym Sławięcice, stanowiącej 

własność Gminy Kędzierzyn-Koźle 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad 21. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz 

Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego nieruchomości gruntowej niezabudowanej 

oznaczonej jako działka nr 863/43, położonej w Kędzierzynie-Koźlu w obrębie 

ewidencyjnym Kędzierzyn, stanowiącej własność Gminy Kędzierzyn-Koźle 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś, poinformował, że komisja 

stosunkiem głosów: ,,za” - 4, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 1, pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

  

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, Andrzej Kopeć, poinformował, że 

komisja jednogłośnie ,,za” – 11, pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Następnie zwrócił się z pytaniem, co się stanie ze śmietnikami stojącymi na terenie tej 

działki, po tym jak przekażemy ten teren we władanie powiatowi.  

 

Artur Maruszczak stwierdził, że gmina dogada się z powiatem, aby te śmietniki tam 

zostały.  

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały 

pod głosowanie: 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 
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Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, 

Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek 

Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał 

Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, 

Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (1) 

Marek Piasecki 

  

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLIV/525/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 31 marca 2022 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz Powiatu 

Kędzierzyńsko-Kozielskiego nieruchomości gruntowej niezabudowanej 

oznaczonej jako działka nr 863/43, położonej w Kędzierzynie-Koźlu w obrębie 

ewidencyjnym Kędzierzyn, stanowiącej własność Gminy Kędzierzyn-Koźle  

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad 22. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz 

Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego nieruchomości gruntowej niezabudowanej 

oznaczonej jako działka nr 1423, położonej w Kędzierzynie-Koźlu w obrębie 

ewidencyjnym Kędzierzyn przy ul. Doktora Judyma, stanowiącej własność Gminy 

Kędzierzyn-Koźle. 

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś, poinformował, że komisja 

stosunkiem głosów: ,,za” - 4, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 1, pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały.  

  

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, Andrzej Kopeć, poinformował, że 

komisja negatywnie zaopiniowała ten projekt uchwały, stosunkiem głosów: „za” – 4, 

,,przeciw” – 5, „wstrzymujących się” – 3. Poinformował, że podczas dyskusji padały 

dwa argumenty, niektórzy radni SA przekonani, że działka będzie służyła przede 

wszystkim mieszkańcom, ale istnieje taka groźba, że będzie służyła urzędnikom 

Starostwa Powiatowego. Drugim argumentem była sytuacja finansowa gminy, która 

nie powinna się tak łatwo wyzbywać majątku w drodze darowizn. Jest to działka 

atrakcyjna, położona w centrum miasta, a gmina nie próbowała jej sprzedać.  

 

Artur Maruszczak rozumie przytoczone argumenty, ale uważa, że ważne jest również 

polepszenie infrastruktury, będzie możliwe powiększenie parkingu obok Starostwa 

Powiatowego, co ułatwi funkcjonowanie zarówno urzędnikom jak i mieszkańcom. 

Podkreślił, że atrakcyjność tej działki wcale nie jest taka duża, ponieważ od strony 

budynku Starostwa przez całą szerokość budynku przebiega rurociąg ciepłowniczy, co 

w tym miejscu wyklucza możliwość zabudowy, realna powierzchnia wykorzystania tej 

działki to 200-250m.   
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Jacek Król poinformował, że gmina zapłaciła opłatę w wysokości 5450 zł., aby móc tą 

działką dysponować.  

 

Andrzej Kopeć podzielił się opinią, że powinien być zrobiony operat szacunkowy tej 

działki, aby wiedzieć o jakich kwotach jest mowa. Poruszył również temat sprzed paru 

lat dotyczący ewentualnego przekazania działki przy szpitalu na powiększenie parku 

pojednania w centrum Kędzierzyna-Koźla. Zapytał czy temat ten był omawiany przez 

Urząd Miasta ze Starostwem Powiatowym.  

 

Artur Maruszczak poinformował, że była odmowna decyzja powiatu, ponieważ teren 

był potrzebny dla szpitala ze względów leczniczych, ale nie pamięta szczegółów treści 

tej odpowiedzi. 

 

Andrzej Kopeć zwrócił się z prośbą o odnalezienie tej odpowiedzi. 

 

Zastępca prezydenta stwierdził, że nic nie stoi na przeszkodzie ponownie podjąć 

temat.  

 

Ewa Czubek zwróciła się z pytaniem, czy można się wstrzymać z podjęciem tej 

uchwały i spróbować zrobić transakcję wiązaną, czyli wymienić się ze Starostwem 

Powiatowym tymi działkami.   

 

Artur Maruszczak stwierdził, że lepiej nie wiązać jednego z drugim, trudno porównać 

te dwie działki, można ponownie podjąć temat działki przy szpitalu ze Starostwem 

Powiatowym bez wstrzymywania tej darowizny.  

 

Ewa Czubek stwierdziła, że można by sprawdzić jak powiat odniesie się do propozycji 

gminy, zwróciła uwagę, że gmina częściej dofinansowuje powiat, niż w drugą stronę. 

Radna złożyła wniosek o zdjęcie ww. projektu uchwały z porządku obrad.  

 

Mecenas Orpel-Śmigielska poinformowała, że aby wniosek przeszedł musi być 

poparty bezwzględną większością głosów.  

 

Tomasz Scheller poinformował, że będzie przeciw temu wnioskowi, podkreślił, że 

ważna jest dobra współpraca ze Starostwem. 

 

Adam Oczoś podzielił słowa przedmówcy. 

 

Grzegorz Chudomięt poinformował, że popiera propozycję radnej Ewy Czubek. 

 

Prowadzący obrady Ireneusz Wiśniewski poddał pod głosowanie wniosek radnej 

Czubek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie w drodze darowizny na rzecz Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej jako działka nr 1423, położonej 
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w Kędzierzynie-Koźlu w obrębie ewidencyjnym Kędzierzyn przy ul. Doktora Judyma, 

stanowiącej własność Gminy Kędzierzyn-Koźle: 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej 

Kopeć, Jacek Król, Michał Nowak, Fabian Pszon, Dominik Szustakiewicz 

PRZECIW (10) 

Hanna Białas, Wiesław Fąfara, Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina 

Mińczuk, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz 

Wiśniewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Andrzej Kopacki , Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (2) 

Katarzyna Kukolka-Bogocz, Marek Piasecki 

 

Przewodniczący obrad poinformował, że wniosek nie uzyskał poparcia, następnie 

poddał pod głosowanie podjęcie ww. uchwały: 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Hanna Białas, Andrzej Kopacki , Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, 

Halina Mińczuk, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, 

Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

PRZECIW (5) 

Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Fabian Pszon 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Katarzyna Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, 

Dominik Szustakiewicz 

BRAK GŁOSU (2) 

Wiesław Fąfara, Marek Piasecki 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLIV/526/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 31 marca 2022 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz Powiatu 

Kędzierzyńsko-Kozielskiego nieruchomości gruntowej niezabudowanej 

oznaczonej jako działka nr 1423, położonej w Kędzierzynie-Koźlu w obrębie 

ewidencyjnym Kędzierzyn przy ul. Doktora Judyma, stanowiącej własność 

Gminy Kędzierzyn-Koźle  
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
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Ewa Czubek wyraziła nadzieję, że niezależnie od tego, że ta uchwała przeszła, 

działania w kierunku przekazania gminie działki przy szpitalu będą podjęte i 

mieszkańcy na tym skorzystają.  

 

Ad 23. 

Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego – 

Miejski Zakład Cmentarny w Kędzierzynie-Koźlu z obowiązku wpłaty nadwyżki 

środków obrotowych do budżetu miasta. 

 

Skarbnik Miasta wyjaśniła że projekt uchwały nie mógł być procedowany na 

posiedzeniu Komisji Finansowo-Gospodarczej, ponieważ wniosek dyrektora MZC  

wpłynął po posiedzeniu tej komisji. Dodała, że autopoprawka do budżetu jest 

związana jest z tym projektem uchwały.  

 

Sławomir Wołkowiecki poinformował, że popiera projekt uchwały, prosi jednak o 

wzmożenie wielokrotności wywożenia śmieci z cmentarza.  

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały 

pod głosowanie: 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, 

Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek 

Król, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa 

Odulińska, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, 

Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (2) 

Katarzyna Kukolka-Bogocz, Marek Piasecki 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLIV/527/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 31 marca 2022 r. 

w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego – Miejski Zakład 

Cmentarny w Kędzierzynie-Koźlu z obowiązku wpłaty nadwyżki środków 

obrotowych do budżetu miasta  

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
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Ad 24. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2022 wraz z 

autopoprawką. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, Andrzej Kopeć, poinformował, że 

komisja stosunkiem głosów: „za” – 8, ,,przeciw” – 2, „wstrzymujący się” – 1, 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały bez autopoprawki. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały 

wraz z autopoprawką pod głosowanie: 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, 

Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, 

Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, 

Ireneusz Wiśniewski 

PRZECIW (1) 

Jacek Król 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Grażyna Filipowicz , Katarzyna Kukolka-Bogocz, Dominik Szustakiewicz, Sławomir 

Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (3) 

Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Marek Piasecki 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLIV/528/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 31 marca 2022 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2022 

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad 25. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2022-2035. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, Andrzej Kopeć, poinformował, że 

komisja stosunkiem głosów: „za” – 7, ,,przeciw” – 2, „wstrzymujący się” – 2, 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał projekt uchwały 

pod głosowanie: 
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Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, 

Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, 

Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski 

PRZECIW (2) 

Grzegorz Chudomięt, Jacek Król 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Grażyna Filipowicz , Katarzyna Kukolka-Bogocz, Fabian Pszon, Dominik 

Szustakiewicz 

BRAK GŁOSU (3) 

Wiesław Fąfara, Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLIV/529/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 31 marca 2022 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na 

lata 2022-2035 
 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad 26. 

Podjęcie uchwały w sprawie skargi na działania Dyrektora Miejskiego Zakładu 

Cmentarnego w Kędzierzynie-Koźlu. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Michał Nowak, wyjaśnił, czego 

dotyczyła skarga. Komisja jednogłośnie przyjęła stanowisko Prezydenta Miasta - 

przekazanie skargi  do  rozpatrzenia przełożonemu służbowemu – Prezydentowi 

Miasta Kędzierzyn-Koźle. Niedawno była podobna sytuacja – skarga również 

dotycząca MZC, gdzie była zastosowana podobna procedura, pani prezydent skargę 

rozpatrzyła i przekazała na posiedzenie komisji efekt rozpatrzenia tej skargi. 

 

Dominik Szustakiewicz zwrócił się z prośba o wyjaśnienie, ponieważ skarga została 

złożona do pani prezydent, a Rada Miasta ponownie przekazuje tą skargę do 

Prezydenta Miasta. 

 

Michał Nowak wyjaśnił, że pani prezydent przekazała tą skargę wg właściwości do 

Rady Miasta, zgodnie z art. 232 § 2 KPA Rada Miasta może odstąpić od tej 

właściwości i przekazać tą skargę do rozpatrzenia przełożonemu służbowemu 

pracownika, którym jest Prezydent Miasta.  
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Grzegorz Chudomięt, w nawiązaniu do wypowiedzi przedmówcy odnośnie 

rozstrzygnięcia przez prezydenta podobnej skargi, zwrócił uwagę, że o rozstrzygnięciu 

powinna zostać powiadomiona cała Rada Miasta, a nie tylko członkowie komisji 

branżowej.  

 

Michał Nowak poinformował, że zostało to udostępnione na eSesji w zakładce komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji i każdy radny miał dostęp do tego materiału.  

 

Grzegorz Chudomięt podzielił się opinią, że skoro Rada Miasta podejmuje decyzję o 

przekazaniu skargi to ten organ powinien zostać poinformowany o jej rozstrzygnięciu.  

 

Sekretarz Miasta Zbigniew Romanowicz zapewnił, że odpowiedź zawierająca 

rozstrzygnięcie tej skargi została przez panią prezydent przekazana również do Rady 

Miasta za pośrednictwem przewodniczącego rady i być może została ona skierowana 

przez przewodniczącego tylko do wiadomości Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. W 

razie czego można to przesłać do wszystkich radnych. 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że zostanie to sprawdzone.  

 

Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji, prowadzący obrady poddał projekt 

uchwały pod głosowanie: 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz , 

Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, 

Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Tomasz 

Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir 

Wołkowiecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Grzegorz Chudomięt, Jacek Król 

BRAK GŁOSU (2) 

Katarzyna Kukolka-Bogocz, Marek Piasecki 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.  

UCHWAŁA NR XLIV/530/22 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 31 marca 2022 r. 

w sprawie skargi na działania Dyrektora Miejskiego Zakładu Cmentarnego w 

Kędzierzynie-Koźlu 
 (tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
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Ad. 27. 

Interpelacje, zapytania i oświadczenia radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych. 

 

Radny Dominik Szustakiewicz zaapelował w sprawie zwiększenia ilości patroli Straży 

Miejskiej w parkach miejskich i zwrócenie uwagi na osoby spacerujące z psami, bez 

smyczy, a w przypadku ras niebezpiecznych bez kagańca.  

Złożył także wniosek o zabezpieczenie i naprawę zapadniętej nawierzchni chodnika na 

wysokości budynku nr 32 przy ul. Ligonia. 

 

Radny Andrzej Kopeć poruszył problem dotyczący psich odchodów zalegających na 

trawnikach i chodnikach. Zaznaczył, że mieszkańcy do tego stopnia są 

nieodpowiedzialni, że wyprowadzają psy nawet na zagrodzone place zabaw dla dzieci. 

Zaapelował w związku z powyższym o odnowienie (wypłowiałych) tabliczek 

informujących o zakazie wprowadzania psów na place zabaw. 

 

Radna Katarzyna Dysarz poruszyła temat związany z uchodźcami z terenów Ukrainy, 

mianowicie poinformowała, że zgłosiła się do radnej francuska gmina Belfort, która 

byłaby chętna przyjąć jedną rodzinę z Ukrainy do siebie zapewniając odpowiednie 

warunki lokalowe. Niestety bariera językowa jest na tyle duża, że nie jest w stanie 

przebić się z tym ogłoszeniem w mediach społecznościowych, nie ma żadnego 

odzewu. Gmina Belfort podjęła już w tej sprawie stosowną uchwałę, a na dniach 

przyjedzie na kozielski „Szkwał” tir z żywnością i lekami potrzebnymi w ramach 

pomocy uchodźcom z Ukrainy. Zaapelowała wobec powyższego o ewentualną pomoc 

w znalezieniu takiej rodziny, która chciałaby zamieszkać w mieście Belfort. 

 

Przewodniczący Rady Miasta ad vocem wyjaśnił, że większość rodzin ukraińskich 

chce mieszkać jak najbliższej granicy z Ukrainą ponieważ usilnie wierzą, że pobyt w 

Polsce jest tylko chwilowy i że za niedługo będą mogli wrócić do swojej ojczyzny. 

 

Radny Grzegorz Chudomięt nawiązał do wcześniejszej wypowiedzi pani prezydent, 

mianowicie że z budżetu państwa nasza gmina nie otrzymała jeszcze ani złotówki na 

pomoc uchodźcom z Ukrainy. Zapytał w związku z tym panią skarbnik czy jeżeli te 

środki w końcu przyjdą to czy będą one musiały w jakiś sposób przechodzić przez 

radę miasta, czy radni nie będą musieli być informowani czy środki te przyszły i w 

jakiej wysokości. 

 

Joanna Hariasz skarbnik miasta udzielając odpowiedzi poinformowała, że obecnie do 

budżetu gminy wpłynęła kwota 21 tyś. zł z przeznaczeniem do Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej jako jednorazowa wypłata w kwocie 300 zł na jednego 

ukraińskiego obywatela. Te środki będą przekazywane gminie przez Wojewodę, a u 

nas zarządzeniem Prezydenta Miasta. 
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Radny Grzegorz Chudomięt w związku z powyższym poprosił o informowanie na 

sesji Rady Miasta o środkach budżetowych jakie wpływają na uchodźców. 

Ponadto zwrócił się z prośbą o wzmożone patrole i instalowanie fotopułapek przy 

altanach śmietnikowych, ponieważ ten problem jest ogromny. Koło szkoły 

podstawowej nr 6 w Kędzierzynie-Koźlu blisko garaży znajduje się „wysypisko 

śmieci”, które systematycznie zapełniane zostaje ogromną ilością śmieci. 

 

Radny Tomasz Scheller poinformował, że w Sławięcicach przebywa 114 uchodźców. 

W szkole zostały utworzone dwa oddziały przygotowawcze, jeden w szkole i jeden  

w przedszkolu. Oddziały przygotowawcze bardzo pomagają dzieciom w nauce i jest to 

strzał w dziesiątkę. Zaapelował w kwestii wyznaczenia na osiedlu Sławięcice 

nauczyciela do prowadzenia zajęć z języka polskiego dla obywateli Ukrainy. 

Sugerował, że kobiety te nie będą w stanie jeździć dwa razy w tygodniu na kilka 

godzin do Koźla w celu nauki języka polskiego. 

 

Wojciech Jagiełło z-ca prezydenta miasta wyjaśnił, że klasy przygotowawcze 

funkcjonują także w PSP Nr 12 w Kędzierzynie-Koźlu, bardzo dobrze sprawdzają się 

również formy integracyjne. Nauka języka polskiego dla dorosłych odbywa się w 3 

grupach tj. w PSP Nr 6 (ok. 50 osób) i dwie w Miejskiej Bibliotece Publicznej w 

Koźlu (ok. 30 osób). Będziemy również dążyć do stworzenia takiej grupy w 

Sławięcicach. 

 

Radny Jacek Król ad vocem w kwestii szkół przekazał informację, że w innych 

gminach wprowadzono nauczenie on-line dla tych dzieci, których gmina nie była w 

stanie wciągnąć w swój system szkolny z uwagi na zbyt dużą liczbę dzieci z Ukrainy. 

Tworzy się wówczas zdalną szkołę ukraińską więc dzieci z Ukrainy uczęszczają na 

zdalne zajęcia w ukraińskiej szkole. 

 

Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że polski system przewiduje także istnienie systemu 

nauczania on-line ukraińskiego takiego, o którym mówi radny Król, jest to także ujęte 

w rozporządzeniu. Jest to nauczanie zdalne prowadzone ze szkoły na Ukrainie z części 

nieobjętej wojną. W Kędzierzynie-Koźlu mamy ponad 400 dzieci z Ukrainy  

i część z nich uczy się właśnie w tym systemie ukraińskim. Nasze rozporządzenie 

reguluje to w taki sposób, że rodzic który ma dziecko w szkole ukraińskiej czyli  

w systemie on-line ma obowiązek zgłosić to we właściwej gminie. 

 

Radny Sławomir Wołkowiecki zwrócił się z prośbą o wzmożone patrole w weekendy  

w kędzierzyńsko-kozielskich parkach pod kątem śmiecenia przez młodzież. 

Zwrócił się z także z pytaniem czy te stare słupy oświetleniowe w kozielskim parku 

nad Odrą pozostaną w tej samej postaci czy będą może wymienione na nowe. 

 

Artur Maruszczak z-ca prezydenta miasta wyjaśnił, że póki co nie ma planów 

wymiany tych słupów na nowe, obecne są w dobrym stanie technicznym. 
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Kontynuując swoją wypowiedź radny Sławomir Wołkowiecki podziękował za 

zwrócenie uwagi pracownikom wywożącym odpady z prywatnych posesji aby 

odstawiali kubły na śmieci po ich opróżnieniu na swoje miejsca.  

 

Radny Andrzej Kopeć poprosił o rozważenie możliwości zorganizowania jednego 

stanowiska np. w Urzędzie Miasta, przy którym osoby z Ukrainy mogłyby złożyć 

wszystkie wymagane wnioski tj. wniosek o nadanie peselu, założyć konto i złożyć 

wniosek do MOPSu w sprawie jednorazowej wypłaty 300 zł. Przemieszczanie się  

z miejsca na miejsce jest dość kłopotliwe dla tych osób. 

 

Wojciech Jagiełło z-ca prezydenta miasta odpowiadając poinformował, że rozumie 

wszystkie dylematy uchodźców i gmina rozważała różne możliwości. Niestety nie da 

się tego zorganizować w żaden inny sposób, pracownik banku aby założyć konto musi 

być podłączony pod swój system bankowy wobec czego elektronicznie byłoby to 

bardzo trudne do realizacji. Obywatele z Ukrainy na szczęście do tego urzędu musza 

udać się tylko jeden raz więc nie jest to aż tak obciążające. Wbrew pozorom system 

ten działa bardzo skutecznie. 

 

Radny Grzegorz Chudomięt wrócił do tematu tablic informacyjnych na dworcach 

PKP. Wyraził opinię, że tablice te są ostatnim punktem systemu informacji. Wystarczy 

mieć dostęp do internetu, ludzie posiadają tablety, informację taką można pozyskać z 

odpowiedniej strony w internecie. 

 

Radny Andrzej Kopacki wyraził pogląd, że skoro w większości miast tablice 

informacyjne są to dlaczego w naszym mieście nie można ich zamontować, wskazując 

przy tym mieszkańcom aby informacje kiedy jaki pociąg skąd odjedzie mieli 

otrzymywać z internetu.  

 

Radna Ewa Czubek zwróciła się z wnioskiem o sprawdzenie, czy wszystkie przejścia 

dla pieszych na terenie gminy, które mają przycisk do włączania sygnalizacji 

świetlnej, mają również sygnalizację dźwiękową. 

 

Radna Hanna Białas poinformowała, że firma giga.com udostępnia darmowy internet 

dla uchodźców, następnie poruszyła temat szczepień, zasugerowała aby przywrócić 

punkty szczepień w szczególności dotyczące dzieci, ponieważ dorośli mogą szczepić 

się w aptekach ale dzieci muszą mieć wyznaczone punkty. Należy namawiać 

uchodźców do szczepień. 

 

Wojciech Jagiełło potwierdził, że klinika NOVA z Kłodnicy zadeklarowała ciągłe 

szczepienia zarówno dla dorosłych jak i dla dzieci.  

 

Ad. 28 

Wolne wnioski. 
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Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że kolejna sesja odbędzie się 28 kwietnia 

2022 r. będzie to pierwsza po ponad dwuletniej przerwie sesja przeprowadzona  

w systemie stacjonarnym. 

 

W dalszej części prowadzący obrady w imieniu całej Rady Miasta złożył 

podziękowania dla wszystkich mieszkańców, którzy w różny sposób pomagali i w 

dalszym ciągu pomagają uchodźcom z terenów Ukrainy pozostającym na terenie 

naszego miasta. 

 

Radny Andrzej Kopeć zasugerował rozważenie przez przewodniczącego rady miasta 

możliwości zapraszania gości z zewnątrz na sesje Rady Miasta w trybie 

wideokonferencji, który jak się okazuje jest bardzo efektywny i wielu zaproszonych 

korzysta z takiej formy zaproszenia.  

 

Następnie radny Andrzej Kopeć złożył wniosek o treści: „Rada Miasta wnioskuje do 

Prezydenta Miasta o podjęcie starań dotyczących przejęcia działki stanowiącej 

przyszpitalny obszar parkowy przylegającej do Parku Pojednania”. 

 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 7, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Grażyna Filipowicz , Andrzej 

Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek Król, Małgorzata Lipczyńska, 

Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, 

Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki 

BRAK GŁOSU (7) 

Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Halina Mińczuk, 

Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz Scheller 

 

Nie widząc więcej chętnych do zabrania głosu przewodniczący rady przeszedł do 

kolejnego punktu obrad. 

 

Ad 29. 

Zakończenie obrad 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Miasta Ireneusz 

Wiśniewski, zamknął XLIV sesję Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

 

         Przewodniczący obrad  

           Ireneusz Wiśniewski 

Sesja zakończyła się o godzinie 20:35. 
Protokołowała:  

Xymena Wąsowicz (str. 1-36) 

Magdalena Słowik (str. 37-40)   


